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ПРАВОВАЯ ФОРМА КАК ИНТЕГРИРУЮЩЕЕ НАЧАЛО

Ю.Ю. Ветютнев

Статья посвящена интегративному правопониманию в качестве средства социальной ин-
теграции и солидаризации. Автор делает вывод о том, что действующая Конституция РФ является
законом переходного государства, раздираемого острыми внутренними конфликтами, централь-
ное место в котором занимает тема социальной целостности и интеграции.

Ключевые слова: интеграция, право, солидарность, текст, форма, процедура.
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LEGAL FORM AS AN INTEGRATIVE FACTOR
Yu.Yu. Vetyutnev

The article devoted to integral law perception as a mean to social integration and solidarity.
Author comes to a conclusion that current Russian Constitution is a law of transitive period, of the
state that suffers from dire internal conflicts; the main topic of the Constitution is social integrity.

Key words: integrity, law, solidarity, text, form, procedure.
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ПОНЯТИЕ И ПРИЗНАКИ ПРАВОТВОРЧЕСКОЙ ОШИБКИ

Н.Н.  Вопленко

Рассматриваются дискуссионные вопросы понятия и основных признаков ошибки в сфере
правотворческой деятельности. Ставится вопрос о юридической ответственности субъектов за
результаты их ошибочной работы.

Ключевые слова: правотворческая ошибка, ошибка в применении права, социальная вредность,
властная деятельность, юридическая ответственность, оценка, судебный контроль.
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NOTION SIGNS OF THE LEGISLATIVE MISTAKE
N.N. Voplenko

This article is devoted to the most debatable problems of the legislative mistake and the legal
responsibility of legislators for the results of their activity which are the basis for discussion in the
modern theory of law.

Key words: legislative mistake, legal responsibility, enforcement matter, field of law, law
enforcement effectiveness, juridical enforcement.
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КОНКРЕТИЗАЦИЯ СМЫСЛА ПРАВА

Ю.А. Гаврилова

Статья посвящена анализу конкретизации как одному из универсальных приемов развер-
тывания содержания права и построения его смыслового поля.

Ключевые слова: конкретизация права, смысловое поле права, смысловое ядро, смысловая перифе-
рия, ценности, принципы, нормы.
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CONCRETIZATION OF THE LAW SENSE
Yu.A. Gavrilova

This article is devoted to the analysis of the concretization of the law sense as one of the
methods of making more concrete semantic and sense field of the law, its core, periphery and units.

Key words: meaning of the law, concretization, sense field of the law, sense core and sense
periphery, rule of law, principle of law, values.
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ТЕХНИКО-ЮРИДИЧЕСКИЕ АСПЕКТЫ ОГРАНИЧЕНИЯ
ПРАВ И СВОБОД ЧЕЛОВЕКА

М.Л. Давыдова, И.В. Ростовщиков

Проблема ограничения прав и свобод анализируется в юридической литературе достаточ-
но часто, однако связь данного института с юридической техникой традиционно не привлекает
внимания большинства исследователей. В статье показано, как различные средства юридической
техники способны повлиять на законность ограничения прав и свобод человека.

Ключевые слова: юридическая техника, средства юридической техники, ограничение прав и свобод
человека.
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THE JURIDICAL TECHNICAL ASPECTS OF THE LIMITATION
OF HUMAN RIGHTS AND FREEDOMS

M.L. Davydova, I.V. Rostovschikov

The problem of the limitation of human rights and freedoms is analyzed in the juridical literature
very often. But the connection between this institute and the juridical technique is traditionally ignored
by the most authors. The article shows how the different means of the juridical technique can influence
the limitation of human rights and freedoms to make it lawful.

Key words: juridical technique, means of the juridical technique, limitation of human rights
and freedoms.
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ФУНКЦИОНИРОВАНИЕ ОРГАНОВ
ТЕРРИТОРИАЛЬНОГО ОБЩЕСТВЕННОГО

САМОУПРАВЛЕНИЯ ПО ОБЫЧНОМУ ПРАВУ
У ДОНСКИХ КАЗАКОВ ВО ВТОРОЙ ПОЛОВИНЕ ХIХ ВЕКА

С.Ю. Краснов

В данной статье автор проводит научный анализ вопросов, связанных с обычно-правовым
регулированием функционирования органов территориального общественного самоуправле-
ния в станицах и хуторах Области войска Донского во второй половине ХIХ века. Указанные
вопросы еще не были предметом научного исследования ни в исторической и этнологической,
ни в историко-правовой науках.

Ключевые слова: обычное право, донские казаки, органы территориального общественного само-
управления.
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FUNCTIONING OF THE ORGANS
OF THE TERRITORIAL SOCIAL SELF-GOVERNMENT

IN THE CUSTOMARY LAW OF THE AREA
OF THE DON ARMY IN THE SECOND HALF OF THE XIX CENTURY

S.Yu. Krasnov

The article deals with the scientific analysis of the questions related with customary law regulating
and functioning of the organs of the territorial social self-government in the stanitsas and khutors of the
area of the Don army in the second half of the XIX century. The above mentioned questions have never
been the subject of scientific research either in historical and ethnological or historical and legal sciences.

Key words: customary law, Don Cossacks, organs of the territorial social self-government.
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К ВОПРОСУ О ПРЕДМЕТЕ, СИСТЕМЕ И ВОЗМОЖНОСТЯХ
СТРАХОВОГО ПРАВА

И.А. Волкова

Данная статья посвящена выявлению отдельных проблем, связанных с формированием
представлений о предмете, системе и возможностях страхового права как компонента макросис-
темы права. Кроме того, в статье обозначены изменения в экономике России, соотносимые с
проблематикой страхового права, которые позволили в конечном итоге обозначить основные
предпосылки страхового права.

Ключевые слова: страхование, страховое правоотношение, страховое законодательство, страхо-
вое право, страховой риск, предпосылки страхового права.
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TO WARDS SUBJECT, SYSTEM AND POSSIBILITIES OF INSURANCE LAW
I.A. Volkova

The article focuses on revealing certain problems relating to the formation of representations of
subject, system and possibilities of insurance law as an element of law macrosystem. Furthermore,
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changes in the economy of Russia, associated with the problematic of insurance law, are marked out,
which allow after all to define major prerequisites of insurance law.

Key words: insurance, insurance relations, insurance legislation, insurance law, insurance
risk, prerequisites of insurance law.
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НЕКОТОРЫЕ ПРОБЛЕМЫ ПРАВОВОГО РЕГУЛИРОВАНИЯ
РЕКЛАМЫ ЛЕКАРСТВЕННЫХ СРЕДСТВ

М.Н. Душкина

Проведен анализ современного российского законодательства в сфере рекламы лекарствен-
ных средств. Выявлены особенности правового регулирования рекламы лекарственных средств.
Рассмотрены некоторые проблемы, возникающие в процессе правовой регламентации рекламы
лекарственных средств.

Ключевые слова: реклама, лекарственные средства, объект рекламирования, фармацевтические
работники, психотропные вещества, биологически активные добавки.
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SOME PROBLEMS OF LEGAL REGULATION OF ADVERTISING
OF MEDICAL PRODUCTS

M.N. Dushkina

The analysis of the modern Russian legislation in sphere of advertising of medical products is
carried out. Features of legal regulation of advertising of medical products are revealed. Some problems
arising in the course of a legal regulation of advertising of medical products are considered.

Key words: advertising, medical products, object of advertising, pharmaceutical workers,
psychotropic substances, biologically active additives.
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К ВОПРОСУ О ПРИНЦИПАХ
КОРПОРАТИВНОГО УПРАВЛЕНИЯ

(НА ПРИМЕРЕ АКЦИОНЕРНОГО ОБЩЕСТВА)

М.Ю. Козлова

Статья посвящена отдельным проблемам корпоративного управления. Исследуется значе-
ние таких понятий, как корпорация, корпоративное отношение, корпоративное управление. Вы-
является система принципов корпоративного управления, роль Кодекса корпоративного поведе-
ния в формировании указанной системы.

Ключевые слова: корпорация, корпоративное отношение, корпоративное управление, конфликт
интересов, принципы корпоративного управления.
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SOME PROBLEMS OF CORPORATIVE GOVERNANCE PRINCIPLES
(JOINT-STOCK COMPANIES FOR EXAMPLE)

M.Yu. Kozlova

The article deals with the analysis of corporative governance problems. The meaning of some
definition such as corporation, corporative relation, corporative governance are investigated. Principles
of corporative governance system is revealed as well as the role of Corporative Behavior Code in the
formation of the system.

Key words: corporation, corporative relation, corporative governance, conflict of interests,
principles of corporative governance.
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МАТЕРИАЛЬНЫЕ И ПРОЦЕССУАЛЬНЫЕ
ПРАВОВЫЕ ОСОБЕННОСТИ ПРИЗНАНИЯ

ПРАВА СОБСТВЕННОСТИ КАК СПОСОБА ЗАЩИТЫ

О.Л. Серегина

В статье дается оценка теоретической проблемы способа защиты права собственности с
учетом судебной практики. Статья посвящена дискуссионным вопросам, связанным с призна-
нием права собственности в науке и законодательстве. В процессе рассмотрения темы освещает-
ся и анализируется ряд понятий, облегчающих ее понимание. Автор доказывает то, что по искам
о признании права собственности должны быть применимы общие требования к возможности
реализовать принудительную защиту нарушенного права лица.

Ключевые слова:  иск, признание, собственность, права, способ защиты.
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PECULIARITIES AND THE PROCEDURE OF ACKNOWLEDGEMENT
OF THE PROPERTY RIGHT AS THE WAY OF DEFENSE

O.L. Seregina

In the article the estimation of a theoretical problem of ways of protection of the property right is
given in a view of judiciary practice. The article is topical due to the debatable characters of situation
with acknowledgement of property rights in law and legislation. During consideration of a theme some
concepts is covered and analyzed, facilitating its understanding. The author substantiates that for
claims of acknowledgement of property rights general prescription must be applicable, so that an
individual may defend their violated rights by measures of compulsion.

Key words: claim, acknowledgement, property, rights, the way of defense.
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К ВОПРОСУ О РАЗГРАНИЧЕНИИ ПРЕДМЕТА
ПРИРОДОРЕСУРСНОГО ПРАВА И ЗЕМЕЛЬНОГО ПРАВА

Е.П. Симаева

Представленная статья посвящена вопросу о месте земельного права в системе российско-
го права. Существуют различные точки зрения на юридическую природу земельного права.
В соответствии с действующим законодательством земельные отношения регулируются норма-
ми земельного, гражданского, административного и экологического права. Преобладающим ме-
тодом регулирования является императивный. При этом, согласно юридической науке, земель-
ное право наряду с водным, лесным и воздушным относится к природоресурсному праву, его
подотраслью.

Ключевые слова: земельные правоотношения, предмет отрасли права, метод правового регулиро-
вания, земельное право, природоресурсное право, комплексная отрасль права.
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TO QUESTION ABOUT DIFFERENTIATING OF THE ARTICLE
OF NATURAL RESOURCES LAW AND THE LAND LAW

E.P. Simaeva

The presented article is devoted a question about the place of the Land law in the system of the
Russian law. There are different points of view on legal nature of the Land law. In accordance with a
current legislation the land relations are regulated the norms of the right land, civil, administrative and
ecological. The prevailing method of adjusting is imperative. Thus in obedience to legal science, Land
law along with Water, Forest and Air behaves to the Natural Resources law, by his subindustry.

Key words: land legal relationships, article of the field of law, method of the legal adjusting,
Land law, Natural Resources law, complex field of law.
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СПЕЦИФИЧЕСКИЕ ЧЕРТЫ
ОТДЕЛЬНЫХ НОРМАТИВНЫХ АКТОВ,

РЕГУЛИРУЮЩИХ БАНКОВСКУЮ ДЕЯТЕЛЬНОСТЬ
В РОССИИ В УСЛОВИЯХ

МИРОВОГО ФИНАНСОВОГО КРИЗИСА

Н.П. Симаева

Статья посвящена исследованию законодательных и подзаконных нормативных актов, при-
нятие или изменение которых в целях антикризисного регулирования деятельности кредитных
организаций позволит решить актуальные задачи сохранения и развития российской банковской
системы в целом. В статье дана сравнительная характеристика нормативных актов Центрального
банка РФ, регулирующих кредитные операции коммерческих банков, проанализированы изме-
нения банковского законодательства в связи со сложившейся реальной ситуацией в денежно-
кредитной системе страны. Автором также рассмотрены изменяющиеся требования к нормати-
вам и показателям деятельности кредитных организаций в период кризиса. По итогам оценки
правовых основ управления кризисными явлениями в банковской сфере автором сформулиро-
ваны перспективные возможности и ориентиры развития банковской деятельности в России.

Ключевые слова: банковское законодательство, банковская деятельность, нормативные акты Цен-
трального банка.
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SPECIFIC FEATURES OF SOME NORMATIVE ACTS REGULATING BANKING
IN RUSSIA IN THE CONDITIONS OF THE WORLD FINANCIAL CRISIS

N.P. Simaeva

The article is devoted research of legislative and subordinate legislation normative acts, acceptance
or which change with the purposes of anti-recessionary regulation of activity of the credit organisations
will allow to solve actual problems of preservation and development of the Russian banking system as
a whole. In the article the comparative characteristic of normative acts of the Central bank of the
Russian Federations regulating credit transactions of banks of commerce is given, banking legislation
changes in connection with the developed real situation in a country monetary and credit system are
analysed. The author also considers changing requests to specifications and indicators of activity of
the credit organisations in a period of crisis. Following the results of an estimation of legal platforms of
management the crisis phenomena in a banking sector the author formulate perspective possibilities
and reference points of development bank activity in Russia.

Key words: the banking legislation, banking, Central bank normative acts.
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К ВОПРОСУ О ДОКАЗАТЕЛЬСТВАХ И ДОКАЗЫВАНИИ
В ГРАЖДАНСКОМ И АРБИТРАЖНОМ ПРОЦЕССАХ РОССИИ

Я.В. Трофимов

В статье рассмотрены и проанализированы некоторые проблемы оптимизации гражданс-
кого процесса в Российской Федерации в части своевременности представления доказательств
сторонами в исковом производстве по гражданским делам, а также порядка проведения экспер-
тиз в рамках гражданского дела. В статье содержатся предложения по усовершенствованию дей-
ствующего законодательства и практики его применения в затронутой сфере.

Ключевые слова: арбитражный процесс, гражданский процесс, доказывание, представление до-
казательств, производство экспертизы.
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TO QUESTION ABOUT PROOFS AND PROVE
IN CIVIL AND ARBITRATION PROCESSES TO RUSSIA

Ya.V. Trofimov

In article are considered and analysed some problems to optimization of the civil process in
Russian Federation, in a part of timeliness of the presentation proof by sides in suit production on
civics, as well as order of the undertaking the expert operations within the framework of civic. The
article contains the improvement recommendation concerning the current legislation and its application
in the sphere discussed.

Key words: arbitration process, civil procedure, evidence, presentation of evidence, the
production expertise.
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ПРОБЛЕМА КООПЕРАТИВНОЙ СОБСТВЕННОСТИ

С.А. Чаркин

Автор аргументирует существование кооперативной собственности в России и предлагает
законодательное ее закрепление. Проводится разграничение корпоративности хозяйственных
товариществ, обществ и кооперативов. Обращается внимание на противоречивость законода-
тельства, регулирующего отношения с участием кооперативов и членов кооператива. Обосно-
вывается вывод о том, что в имущественной базе сельскохозяйственных кооперативов перепле-
таются отношения коллективной и частной форм собственности.

Ключевые слова: кооперативная собственность, правовой режим имущества кооператива, тру-
довой и имущественный капитал, неделимый фонд, паевой фонд.
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TO A QUESTION ON THE COOPERATIVE PROPERTY
S.A. Charkin

The author gives reason for existence of the cooperative property in Russia and offers its legislative
consolidation. Differentiation between corporationism of economic partnerships, companies and
cooperatives is distinguished. Directs attention to discrepancy of the law regulating the relations with
participation of cooperatives and members of cooperatives. The conclusion that in property base of
agricultural cooperatives relations of collective and private form of ownership interweaves proves.

Key words: the cooperative property, a legal policy of property of cooperative, the labour and
ownership capital, indivisible fund, unit investment fund.
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ОБЩИЕ ЗАКОНОМЕРНОСТИ
И ПЕРСПЕКТИВНЫЕ ТЕНДЕНЦИИ РАЗВИТИЯ

ГЛОБАЛЬНОГО УРОВНЯ
ПРАВОВОГО РЕГУЛИРОВАНИЯ ОБРАЗОВАНИЯ

А.О. Иншакова

Формирование мирового рынка образовательных услуг вынуждает и российскую систему
образования активно двигаться по направлению создания условий для международного обмена
образованием. Целью настоящего исследования стало выявление общих закономерностей и при-
оритетных направлений модернизации и реформирования правового регулирования мировой
образовательной системы на глобальном уровне посредством заключения многосторонних со-
глашений между государствами и разработки минимальных правовых стандартов международ-
ными организациями специальной компетенции.

Ключевые слова: универсальный уровень регулирования мирового рынка образовательных услуг,
модернизация современной образовательной системы «свободное образовательное пространство», еди-
ное образовательное пространство, универсальное правотворчество в сфере образования государств,
минимальные правовые стандарты в сфере образования международных организаций специальной ком-
петенции.
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COMMON PATTERNS AND FUTURE TRENDS OF LEGAL REGULATION
OF EDUCATION AT THE GLOBAL LEVEL

А.O. Inshakova

Formation of the world market of educational services forces the Russian education system to
provide conditions for international educational exchange. The paper aims to identify common patterns
and priorities of modernizing and reforming legal regulation of world educational system at the global
level through multilateral agreements between states and development of minimum legal standards by
international organizations of special competence.

Key words: universal level of regulation of world market of educational services, modernization
of existing educational system ‘free education area’, single education area, universal lawmaking of
a state in the sphere of education, minimum legal standards in the sphere of education by international
organizations of special competence.
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СОВЕРШЕНСТВОВАНИЕ ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВА РФ
В СФЕРЕ РАССЛЕДОВАНИЯ НАЛОГОВЫХ ПРЕСТУПЛЕНИЙ
КАК СПОСОБ ПОВЫШЕНИЯ БЮДЖЕТНОГО НАПОЛНЕНИЯ

В УСЛОВИЯХ МАКРОЭКОНОМИЧЕСКОЙ НЕСТАБИЛЬНОСТИ 1

А.В. Боровков

В статье рассмотрены основные нормативно-правовые проблемы, возникающие при рас-
следовании налоговых преступлений. На основе анализа данных практики судебного разбира-
тельства подобной категории уголовных дел приведены основные рекомендации по совершен-
ствованию действующего законодательства в этой области. Особое внимание автором было уде-
лено социальной составляющей результатов расследования уклонений от уплаты налогов с орга-
низаций в условиях негативного воздействия внешних экономических факторов.

Ключевые слова: законодательство, налог, налоговые преступления, бюджет, макроэкономическая
нестабильность, бюджетное наполнение.
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PERFECTION OF THE LEGISLATION OF THE RUSSIAN FEDERATION
IN SPHERE OF INVESTIGATION OF TAX CRIMES

AS THE WAY OF INCREASE OF BUDGETARY FILLING
IN THE CONDITIONS OF MACROECONOMIC INSTABILITY

A.V. Borovkov

In article the basic is standard-legal problems arising at investigation of tax crimes are considered.
On the basis of the analysis of the data of practice of proceeding of a similar category of criminal cases the
basic recommendations about current legislation perfection in this area are resulted. The special attention
has been given by the author to a social component of results of investigation of evasion from payment
of taxes from the organisations in the conditions of negative influence of external business factors.

Key words: the legislation, the tax, tax crimes, the budget, macroeconomic instability,
budgetary filling.
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СТАНОВЛЕНИЕ СУДЕБНОГО НАДЗОРА
В СОВЕТСКОМ УГОЛОВНОМ ПРОЦЕССЕ

И.С. Дикарев

Статья посвящена исследованию истории становления процедуры пересмотра судебных
решений в порядке надзора в советском уголовном процессе.

Ключевые слова: обжалование, надзор, суд, судебная система, суд надзорной инстанции.
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FORMATION OF THE JUDICIAL SUPERVISION
IN THE SOVIET CRIMINAL PROCEDURE

I.S. Dikarev

The article is devoted to the exploration of the history of formation of the retrial in the course of
the supervision order of the court decisions, which have come into force, in the soviet criminal procedure.

Key words: appeal, supervision, court, judicial system, court with supervisory authority.
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ТЕОРЕТИЧЕСКИЕ ВОПРОСЫ ПОСТРОЕНИЯ САНКЦИИ
ЗА УКЛОНЕНИЕ ОТ ИСПОЛНЕНИЯ ОБЯЗАННОСТИ
ОСУЩЕСТВЛЯТЬ УГОЛОВНОЕ ПРЕСЛЕДОВАНИЕ

И ПРИНИМАТЬ МЕРЫ К ЕГО ОБЕСПЕЧЕНИЮ

А.В. Синельников

В статье проанализированы вопросы построения уголовно-правовых санкций за уклоне-
ние должностных лиц правоохранительных органов от исполнения обязанности, предусмотрен-
ной ч. 2 ст. 21 УПК РФ. Предложено обоснование вариантов дифференциации уголовной ответ-
ственности за указанные посягательства, а также конкретных видов основных и дополнительных
наказаний, их сроков и размеров.

Ключевые слова: уголовное преследование, обязанности правоохранительных органов, преступле-
ния против правосудия, незаконное освобождение от уголовной ответственности, укрытие преступле-
ний от регистрации и учета.
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THEORETICAL QUESTIONS OF SANCTION CONSTRUCTION FOR EVASION
FROM DISCHARGE OF DUTY TO CARRY OUT CRIMINAL PROSECUTION

AND TO ACCEPT MEASURES TO ITS MAINTENANCE
A.V. Sinelnikov

In article questions of construction of criminally-legal sanctions for evasion of officials of law
enforcement bodies from discharge of duty, provided by part 2 of article 21 of the criminally-remedial
code, are analysed. The substantiation of variants of differentiation of the criminal liability for the
encroachments, and also concrete kinds of the basic and additional punishments, their terms is offered
by the author.

Key words: criminal prosecution, duties of law enforcement bodies, crimes against justice,
illegal clearing of the criminal liability, shelter of crimes from registration and the account.
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ПСИХОЛОГИЧЕСКИЕ ОСНОВЫ ДОПРОСА ЛИЦ,
ПРИЗНАЮЩИХ СВОЮ ВИНУ В СОВЕРШЕНИИ

ПРЕСТУПЛЕНИЯ

Н.А. Соловьева

В настоящей статье сделан акцент на психологическую природу формирования призна-
тельных показаний, необходимость установления психологического контакта для их получения в
ходе допроса отдельных категорий обвиняемых. Помимо психологического контакта рассмотре-
ны другие тактические приемы, использование которых позволяет получить правдивые показа-
ния, в том числе и изобличающие в совершении преступления самого допрашиваемого.

Ключевые слова: психологический контакт, признание вины, допрос, тактический прием, психоло-
гический механизм, стадии допроса, темперамент, психологические свойства личности.
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THE PSYCHOLOGICAL BASES OF INTERROGATING PERSONS
WHO PLEADED GUILTY TO THE CRIME

N.A. Solovyeva

This article focuses on the psychological nature of the formation of a confession, the necessity
to establish a psychological contact to obtain it during the interrogation of certain categories of
defendants. In addition to the psychological contact other tactics, are considered the use of
which allows to obtaining truthful confession, including the confession and exposing the crime
itself being questioned.

Key words: psychological contact, confession, interrogation, tactical, psychological mechanism,
under interrogation, temperament, psychological characteristics of personality.
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ПРОБЛЕМЫ СТРАХОВОЙ ЗАЩИТЫ
ИМУЩЕСТВЕННЫХ ИНТЕРЕСОВ СУБЪЕКТОВ

ПРЕДПРИНИМАТЕЛЬСКОЙ ДЕЯТЕЛЬНОСТИ

А.Г. Аракелян

Статья посвящена характеристике отдельных цивилистических проблем страховой защиты
имущественных интересов хозяйствующих субъектов – юридических и физических лиц. Особое
внимание в статье уделено раскрытию особого значения страхования для общества, в том числе
и современных экономических условиях, путем выделения и характеристики некоторых проблем
в области объектов и видов страхования предпринимательской деятельности.

Ключевые слова: имущественный интерес, страхование предпринимательских рисков, предприни-
мательская деятельность, страхование, страховой интерес, страховой риск.
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PROBLEMS OF PROPERTY INTEREST COVERAGE OF BUSINESS ENTITIES
A.G. Arakelyan

The paper deals with the description of certain civil problems of property interest coverage of
business entities – legal and natural persons. Special attention is drawn to the particular significance
of insurance for the society, including modern economic conditions, by defining and describing certain
problems in the field of objects and types of business insurance.
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Key words: property interest, business risk insurance, entrepreneurial activity, insurance,
insurable interest, insurance risk.
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НОВАЯ ФОРМА ПРОВЕДЕНИЯ ОБЩЕГО СОБРАНИЯ
УЧАСТНИКОВ ОБЩЕСТВА

С ОГРАНИЧЕННОЙ ОТВЕТСТВЕННОСТЬЮ –
ПРЕДСТАВИТЕЛЬСТВО ОДНИМ ЛИЦОМ

ВСЕХ УЧАСТНИКОВ ОБЩЕСТВА

А.С. Божков

В статье ставится вопрос о возможности проведения общего собрания участников обще-
ства с ограниченной ответственностью при участии одного лица, представляющего по доверен-
ности интересы всех участников общества. Автор делает вывод, что законом проведение общего
собрания в подобной форме не урегулировано, но и не запрещено. Автор считает, что проведе-
ние общего собрания в форме участия одного доверенного лица могло бы быть востребовано, и
предлагает дополнить ФЗ «Об обществах с ограниченной ответственностью» нормами, регули-
рующими деятельность собрания в такой форме.

Ключевые слова: общество с ограниченной ответственностью, общее собрание участников, дове-
ренность, представительство, закон.
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THE NEW FORM OF CARRYING OUT OF GENERAL MEETING
OF PARTICIPANTS OF A SOCIETY WITH LIMITED LIABILITY – REPRESENTATION

ONE PERSON OF ALL PARTICIPANTS OF A SOCIETY
A.S. Bozhkov

In article the attention to the question on possibility of carrying out of general meeting of
participants of a society with limited liability with the assistance of one person representing by proxy
interests of all participants of a society is brought. The author does a conclusion, that general meeting
carrying out in the similar form is not settled by the law, but also it is not forbidden. The author
considers, that carrying out of general meeting in the form of participation of one authorized
representative could be claimed and suggests adding the Federal Law «About societies with limited
liability» the norms regulating activity of meeting in such form.
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Key words: a society with limited liability, general meeting of participants, the power of attorney,
representation, law.
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ПСИХОФИЗИОЛОГИЧЕСКИЕ ОСОБЕННОСТИ ОБВИНЯЕМОЙ
В МЕТОДИКЕ РАССЛЕДОВАНИЯ

НАСИЛЬСТВЕННЫХ ПРЕСТУПЛЕНИЙ

Е.И. Елфимова

В данной работе поставлена задача обосновать необходимость и значение учета психофи-
зиологических особенностей женщин в расследовании преступлений, показать их влияние на
мотивацию преступного поведения.

Ключевые слова: психофизиологические особенности женщин, биологические факторы, психичес-
кие состояния, мотивация преступлений, эффективность расследования.
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PSYCHOPHYSIOLOGICAL SPECIALITIES OF THE WOMAN IN THE METHODIC
OF THE INVESTIGATION VIOLENT CRIMES

E.I. Elfimova

In the given work a task in view to prove necessity and value of the discounting
psychophysiological specialities of the woman in the investigation crimes, to show their influence on
the motivation of crimes.

Key words: psychophysiological specialities of the woman, biological factors, psychical
conditions, motivation of crimes, effectiveness of the investigation.
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ПРАВОВЫЕ ПРОБЛЕМЫ СТРАХОВАНИЯ
ОТВЕТСТВЕННОСТИ ПРИ ОСУЩЕСТВЛЕНИИ

ПРОФЕССИОНАЛЬНОЙ ДЕЯТЕЛЬНОСТИ

К.В. Кузнецов

Данная статья посвящена исторической характеристике основных источников, регулиру-
ющих отношения в области страхования грузов, так как в страховом законодательстве представ-
лено большое количество различных законов Российской Федерации, регулирующих с той или
иной степенью полноты общественные отношения в этой сфере страхования (страховые и
другие отношения).

Ключевые слова: страхование, страхование ответственности, страхование профессиональной
ответственности, страховое законодательство, страховая культура.
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PROBLEMS OF LIABILITY INSURANCE IN PROFESSIONAL ACTIVITIES
K.V. Kuznetsov

The paper focuses on certain problems hampering the development of different types of
professional liability insurance under service agreements. One of the main reasons of insufficient
application of this type of insurance in Russia is in most cases an underdeveloped legislative system,
regulating such types of relations. The author tries to identify the specified problems and to define
possible ways of solving them.

Key words: insurance, liability insurance, professional liability insurance, insurance
legislation, insurance culture.
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ПРОБЛЕМЫ КЛАССИФИКАЦИИ
ГОСУДАРСТВЕННО-ПРАВОВОГО ПРИНУЖДЕНИЯ

М.А. Латушкин

В статье анализируется проблема классификации государственно-правового принуждения.
Дается обзор имеющихся в юридической литературе позиций по вопросу классификации государ-
ственного принуждения. Автор указывает, что построение системы государственно-правового
принуждения в отличие от простого перечисления его разновидностей позволяет выявлять недо-
статки механизма государственно-правового принуждения и проводить работу по их устранению.
В качестве критерия системной классификации государственно-правового принуждения автор пред-
лагает использовать категорию «способ применения мер государственно-правового принужде-
ния». В статье выделяется три способа применения мер государственно-правового принуждения:
юрисдикционный, контрольно-надзорный и административно-распорядительный.

Ключевые слова: государство, право, государственное принуждение, государственно-правовое при-
нуждение, классификация государственно-правового принуждения, способы применения мер государствен-
но-правового принуждения.
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PROBLEMS OF STATE LEGAL COERCION’S CLASSIFICATION
M.A. Latushkin

This article contains original classification of state legal coercion, based upon state legal coercion’s
method of application. The author also divides state legal coercion into common (regulatory) and special
(casual). It is written with a view to current scientific controversies of the above mentioned issue.

Key words: state, law, state coercion, state legal coercion, classification of state legal coercion,
state legal coercion’s methods of application.
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НЕКОТОРЫЕ ПСИХОЛОГИЧЕСКИЕ ОСОБЕННОСТИ
ПРИНЯТИЯ СЛЕДОВАТЕЛЕМ РЕШЕНИЯ О ПРОИЗВОДСТВЕ

СЛЕДСТВЕННЫХ ДЕЙСТВИЙ

А.В. Миликова

В данной статье рассматривается влияние психологического фактора на профессиональную
деятельность следователя. Дается классификация и характеристика знаний, навыков и умений.
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SOME PSYCHOLOGICAL FEATURES OF THE DECISION ACCEPTANCE
ON MANUFACTURE OF INVESTIGATORY ACTIONS BY THE INSPECTOR

A.V. Milikova

Influence of the psychological factor on professional work of the inspector are considered in the
given article. There are classification and the characteristic of knowledge, skills and abilities in it.
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ИССЛЕДОВАТЕЛЬСКАЯ ПРОГРАММА НАУЧНОЙ ШКОЛЫ
Н.Г. АЛЕКСАНДРОВА

Б.В. Сорокин

В статье исследуются сущность и отличительные черты исследовательской программы на-
учной школы Н.Г. Александрова. Рассматриваются научные концепции в области теории права,
разработанные Н.Г. Александровым, а также наиболее характерная для него и его научной шко-
лы методология исследования.
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THE RESEARCH PROGRAM N.G. ALEKSANDROV’S SCHOOL OF THOUGHT
B.V. Sorokin

In article the essence and distinctive features of the research program of a school of thought of
N.G. Aleksandrov are investigated. Scientific concepts in the field of the theory the rights developed
by N.G. Aleksandrov, and also the most typical for it and its school of thought research methodology
are considered.

Key words: a research program, a school of thought, N.G. Aleksandrov, method of scientific
research, a scientific concept.
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ИСТОРИКО-ПРАВОВЫЕ ПРЕДПОСЫЛКИ СТАНОВЛЕНИЯ
ПРОВЕРКИ ПОКАЗАНИЙ НА МЕСТЕ

Н.Т. Тришина

В данной статье рассмотрены исторические аспекты проверки показаний на месте. Авто-
ром были выделены этапы становления проверки показаний на месте, проведен сравнительный
анализ предыдущего и действующего законодательств.
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HISTORICAL LEGAL PRECONDITIONS OF FORMATION OF CHECK
OF EVIDENCE AT THE PLACE

N.T. Trishina

The article deals with the historical aspects of the check of evidence at the place. The author had
been considered stages of formation of check of evidence at a place. The comparative analysis of the
previous and operating legislations has been carried out.

Key words: history, check, evidence, legislation, practice.
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